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Στην ενεργητική φωνή ανήκουν 
τα ρήματα που τελειώνουν σε:

–ω, όπως πλένω
–ώ, όπως αγαπώΕν
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Στην παθητική φωνή ανήκουν 
τα ρήματα που τελειώνουν σε:

–μαι, όπως πλένομαι, 
αγαπιέμαι, φοβάμαι
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Κλίνονται διαφορετικά σε κάθε
φωνή. Υπάρχουν ρήματα που έχουν 

μόνο μία φωνή (γίνομαι)



στον Ενεστώτα Ενεργητικής και Παθητικής φωνής

γράφω
γράφεις
γράφει

γράφουμε
γράφετε
γράφουν

καταλήξεις ρημάτων 

γράφομαι
γράφεσαι
γράφεται

γραφόμαστε
γράφεστε
γράφονται

εγώ
εσύ

αυτός
εμείς
εσείς 
αυτοί



στον Ενεστώτα Ενεργητικής και Παθητικής φωνής

πλένω
πλένεις
πλένει

πλένουμε
πλένετε
πλένουν

καταλήξεις ρημάτων 

πλένομαι
πλένεσαι
πλένεται

πλενόμαστε
πλένεστε
πλένονται

εγώ
εσύ

αυτός
εμείς
εσείς 
αυτοί



ΚΑΤΑΛΗΞΕΙΣ ΡΗΜΑΤΩΝ



ΚΑΤΑΛΗΞΕΙΣ ΡΗΜΑΤΩΝ



 

Παρατατικός 
(πριν συνέχεια) 

 

εγώ έπλενα  

εγώ πλενόμουν 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Αόριστος 
(πριν, για μια φορά) 

 

εγώ έπλυνα  

εγώ πλύθηκα 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Υπερσυντέλικος 
(μέχρι πριν από κάτι άλλο) 

 

εγώ είχα πλύνει  

εγώ είχα πλυθεί 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ενεστώτας 
(τώρα) 

 

εγώ πλένω  

εγώ πλένομαι 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Παρακείμενος 
(μέχρι τώρα) 

 

εγώ έχω πλύνει  

εγώ έχω πλυθεί 



 

Εξακολουθητικός 
Μέλλοντας 
(μετά συνέχεια) 

εγώ θα πλένω  

εγώ θα πλένομαι 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Στιγμιαίος 
Μέλλοντας 

(μετά για μια φορά) 

εγώ θα πλύνω  

εγώ θα πλυθώ 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Συντελεσμένος 

Μέλλοντας 
(μέχρι πιο μετά) 

εγώ θα έχω πλύνει  

εγώ θα έχω πλυθεί 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Μέλλον 

 

Παρελθόν 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Παρόν 



Οι χρόνοι των ρημάτων

Ενεστώτας

Φανερώνει κάτι που γίνεται τώρα.
Παράδειγμα: Εγώ παίζω.

Παρατατικός

Φανερώνει κάτι που γινόταν στο παρελθόν για αρκετή ώρα.
Παράδειγμα: Εγώ έπαιζα.

Αόριστος

Φανερώνει κάτι που έγινε στο παρελθόν για μία στιγμή.
Παράδειγμα: Εγώ έπαιξα.

Τι φανερώνει κάθε χρόνος;



Εξακολουθητικός Μέλλοντας

Φανερώνει κάτι που θα γίνει στο μέλλον για αρκετή ώρα.
Παράδειγμα: Εγώ θα παίζω.

Στιγμιαίος Μέλλοντας

Φανερώνει κάτι που θα γίνει στο μέλλον για μία στιγμή.
Παράδειγμα: Εγώ θα παίξω.

Παρακείμενος

Φανερώνει κάτι που έχει γίνει στο παρελθόν.
Παράδειγμα: Εγώ έχω παίξει.



Υπερσυντέλικος

Φανερώνει κάτι που είχε γίνει στο παρελθόν.
Παράδειγμα: Εγώ είχα παίξει.

Συντελεσμένος Μέλλοντας

Φανερώνει κάτι που θα έχει γίνει στο μέλλον.
Παράδειγμα: Εγώ θα έχω παίξει.



Α’ ΣΥΖΥΓΙΑ

www.thrania.com
τα ρήματα και η κατάληξη -ισ στον Αόριστο

Τα ρήματα της Α’ συζυγίας (που τελειώνουν σε 
–ω χωρίς τόνο) διατηρούν την ορθογραφία 
του Ενεστώτα και στον Αόριστο.

παράδειγμα: καθαρίζω -> καθάρισα
κλείνω -> έκλεισα

Β’ ΣΥΖΥΓΙΑ
Τα ρήματα της Β’ συζυγίας (που 
τελειώνουν σε –ώ με τόνο) γράφονται 
στον Αόριστο με ήτα -η.

παράδειγμα: ρωτώ -> ρώτησα
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ΠΑΡΑΤΑΤΙΚΟΣ

έχανα
έχανες
έχανε

χάναμε
χάνατε
έχαναν 

ΠΑΡΑΚΕΙΜΕΝΟΣ

έχω χάσει
έχεις χάσει
έχει χάσει

έχουμε χάσει
έχετε χάσει

έχουν(ε) χάσει

ΥΠΕΡΣΥΝΤΕΛΙΚΟΣ

είχα χάσει
είχες χάσει
είχε χάσει

είχαμε χάσει
είχατε χάσει

είχαν(ε) χάσει

κλίση ρημάτων α’ συζυγίας
ενεργητική φωνή - οριστική
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ΠΑΡΑΤΑΤΙΚΟΣ

-
-
-
-
-
-

ΠΑΡΑΚΕΙΜΕΝΟΣ

να έχω χάσει
να έχεις χάσει
να έχει χάσει

να έχουμε χάσει
να έχετε χάσει

να έχουν(ε) χάσει

ΥΠΕΡΣΥΝΤΕΛΙΚΟΣ

-
-
-
-
-
-

κλίση ρημάτων α’ συζυγίας
ενεργητική φωνή - υποτακτική
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ΠΑΡΑΤΑΤΙΚΟΣ
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ΠΑΡΑΚΕΙΜΕΝΟΣ
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ΥΠΕΡΣΥΝΤΕΛΙΚΟΣ

-
-
-
-
-
-

κλίση ρημάτων α’ συζυγίας
ενεργητική φωνή - προστακτική
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ΠΑΡΑΤΑΤΙΚΟΣ

χανόμουν(α)
χανόσουν(α)
χανόταν(ε)

χανόμασταν
χανόσασταν

χάνονταν

ΠΑΡΑΚΕΙΜΕΝΟΣ

έχω χαθεί
έχεις χαθεί
έχει χαθεί

έχουμε χαθεί
έχετε χαθεί

έχουν(ε) χαθεί

ΥΠΕΡΣΥΝΤΕΛΙΚΟΣ

είχα χαθεί
είχες χαθεί
είχε χαθεί

είχαμε χαθεί
είχατε χαθεί

είχαν(ε) χαθεί

κλίση ρημάτων α’ συζυγίας
παθητική φωνή - οριστική
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ΠΑΡΑΤΑΤΙΚΟΣ

-
-
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ΠΑΡΑΚΕΙΜΕΝΟΣ

να έχω χαθεί
να έχεις χαθεί
να έχει χαθεί

να έχουμε χαθεί
να έχετε χαθεί

να έχουν(ε) χαθεί

ΥΠΕΡΣΥΝΤΕΛΙΚΟΣ

-
-
-
-
-
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κλίση ρημάτων α’ συζυγίας
παθητική φωνή - υποτακτική
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ΠΑΡΑΤΑΤΙΚΟΣ
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ΠΑΡΑΚΕΙΜΕΝΟΣ
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ΥΠΕΡΣΥΝΤΕΛΙΚΟΣ
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κλίση ρημάτων α’ συζυγίας
παθητική φωνή - προστακτική



Τα ρήματα δεν κλίνονται με 
τον ίδιο τρόπο στον Ενεστώτα 
και τον Παρατατικό. Αυτά που 
κλίνονται κατά τον ίδιο τρόπο 
ανήκουν στην ίδια κατηγορία ή 

ομάδα που λέγεται συζυγία. 
Έχουμε δύο συζυγίες:

συζυγίες

Ανήκουν τα ρήματα που 
τονίζονται στην 

προπαραλήγουσα στο α’ 
πρόσωπο της Οριστικής 

Ενεστώτα:
γράφομαι

Ανήκουν τα ρήματα που 
τονίζονται στην 
παραλήγουσα στο α’ 
πρόσωπο της Οριστικής 
Ενεστώτα:
γράφω

Ανήκουν τα ρήματα που 
τονίζονται στην παραλήγουσα 

στο α’ πρόσωπο της 
Οριστικής Ενεστώτα:

α’ τάξη: αγαπιέμαι
β’ τάξη: αδικούμαι

Ανήκουν τα ρήματα που 
τονίζονται στην λήγουσα 
στο α’ πρόσωπο της 
Οριστικής Ενεστώτα:
α’ τάξη: αγαπώ
β’ τάξη: αδικώ
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ΠΑΡΑΤΑΤΙΚΟΣ

αγαπούσα
αγαπούσες
αγαπούσε

αγαπούσαμε
αγαπούσατε

αγαπούσαν(ε)

ΠΑΡΑΚΕΙΜΕΝΟΣ

έχω αγαπήσει
έχεις αγαπήσει
έχει αγαπήσει

έχουμε αγαπήσει
έχετε αγαπήσει
έχουν αγαπήσει

ΥΠΕΡΣΥΝΤΕΛΙΚΟΣ

είχα αγαπήσει
είχες αγαπήσει
είχε αγαπήσει

είχαμε αγαπήσει
είχατε αγαπήσει
είχαν αγαπήσει

κλίση ρημάτων β’ συζυγίας
ενεργητική φωνή - οριστική
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ΠΑΡΑΤΑΤΙΚΟΣ
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ΠΑΡΑΚΕΙΜΕΝΟΣ

να έχω αγαπήσει
να έχεις αγαπήσει
να έχει αγαπήσει

να έχουμε αγαπήσει
να έχετε αγαπήσει

να έχουν(ε) αγαπήσει

ΥΠΕΡΣΥΝΤΕΛΙΚΟΣ

-
-
-
-
-
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κλίση ρημάτων β’ συζυγίας
ενεργητική φωνή - υποτακτική
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κλίση ρημάτων β’ συζυγίας
ενεργητική φωνή - προστακτική
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ΠΑΡΑΤΑΤΙΚΟΣ

αγαπιόμουν(α)
αγαπιόσουν(α)
αγαπιόταν(ε)

αγαπιόμασταν
αγαπιόσασταν
αγαπιόνταν(ε)

ΠΑΡΑΚΕΙΜΕΝΟΣ

έχω αγαπηθεί
έχεις αγαπηθεί
έχει αγαπηθεί

έχουμε αγαπηθεί
έχετε αγαπηθεί

έχουν(ε) αγαπηθεί

ΥΠΕΡΣΥΝΤΕΛΙΚΟΣ

είχα αγαπηθεί
είχες αγαπηθεί
είχε αγαπηθεί

είχαμε αγαπηθεί
είχατε αγαπηθεί

είχαν(ε) αγαπηθεί

κλίση ρημάτων β’ συζυγίας
παθητική φωνή - οριστική
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ΠΑΡΑΤΑΤΙΚΟΣ

-
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ΠΑΡΑΚΕΙΜΕΝΟΣ

να έχω αγαπηθεί
να έχεις αγαπηθεί
να έχει αγαπηθεί

να έχουμε αγαπηθεί
να έχετε αγαπηθεί

να έχουν(ε) αγαπηθεί

ΥΠΕΡΣΥΝΤΕΛΙΚΟΣ

-
-
-
-
-
-

κλίση ρημάτων β’ συζυγίας
παθητική φωνή - υποτακτική
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ΥΠΕΡΣΥΝΤΕΛΙΚΟΣ
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κλίση ρημάτων β’ συζυγίας
παθητική φωνή - προστακτική



ρήματα
σε -ώνω



ρήματα σε -ιάζω
w w w . t h r a n i a . c o m

Όλα τα ρήματα που 
τελειώνουν σε -ιάζω 

γράφονται με γιώτα -ι. 
Από αυτόν τον κανόνα 

εξαιρούνται τα εξής ρήματα:



Θυμήσου τα ρήματα αυτά:
μένω, δένω, πλένω

Όλα τα ρήματα που 

τελειώνουν σε –αινω 

γράφονται με αι.

w w w . t h r a n i a . c o m



ρήματα σε -εύω

w w w . t h r a n i a . c o m

Όλα τα ρήματα που τελειώνουν σε
–εύω γράφονται με –ευ. Από αυτόν 

τον κανόνα εξαιρούνται 
μόνο δύο ρήματα:



ορθογραφία
γλώσσα
ρημάτων



ρήματα σε -ίζω
γράφονται με γιώτα

εξαιρούνται:
αθροίζω, δανείζω, δακρύζω, 
πήζω, πρήζω, κατακλύζω…

καθαρίζω
ποτίζω
γεμίζω



ρήματα σε -αίνω
γράφονται με άλφα γιώτα

εξαιρούνται:
μένω, δένω, πλένω 
…και τα σύνθετά τους

μαθαίνω
κατεβαίνω
πηγαίνω



ρήματα σε -ώνω
γράφονται με ωμέγα

εξαιρέσεις;
…δεν υπάρχουν!

γλιτώνω
φορτώνω
θυμώνω



ρήματα σε -εύω
γράφονται με έψιλον ύψιλον

εξαιρούνται:
κλέβω και σέβομαι

δουλεύω
κουρεύω
μαγειρεύω



ρήματα σε -άβω
γράφονται με βήτα

εξαιρούνται:
παύω, αναπαύω…

θάβω
ράβω
σκάβω



ρήματα σε -ιάζω
γράφονται με γιώτα

εξαιρούνται:
αδειάζω, χρειάζομαι,
μοιάζω, μονοιάζω, νοιάζομαι

αγκαλιάζω
ταιριάζω
νευριάζω



ρήματα σε -έρνω
γράφονται με έψιλον

εξαιρείται:
παίρνω

φέρνω
γδέρνω
γέρνω



ρήματα σε -αίρω
γράφονται με άλφα γιώτα

εξαιρούνται:
φέρω και ξέρω

χαίρω 
συγχαίρω 
εξαίρω



ρήματα σε -αίω
γράφονται με άλφα γιώτα

εξαιρούνται:
αναπνέω, λέω, πλέω, ρέω

κλαίω
καίω
φταίω



 
 

δαν ζω 
αθρ0 ζω 
δακρ ζω 

αναβλ ζω 
κατακλ    ζω 



συγχ__ζω 
γογγ___ζω 
κελαρ__ζω 

πρ ζω 
π ζω 

κλέ ω 



«- »  
μπ νω 

στα ρή ματα 
σε «- νω» 
ό χι ό μως στό 

μ νω, δ νω 
πλ νω 



Στο λέω να το μάθεις
με ωμέγα να το γράφεις!

Και όταν εσύ μπορείς,
με τι γράφεται το εις;

Όποιον θες πήγαινε ρώτα,
γράφεται με έψιλον γιώτα!

Όταν αυτός μπορεί,
με τι γράφεται το ει;



w w w . t h r a n i a . c o m



Στο λέω να το μάθεις
με ωμέγα να το γράφεις!

Και όταν εσύ μπορείς,
με τι γράφεται το εις;

Όποιον θες πήγαινε ρώτα,
γράφεται με έψιλον γιώτα!

Όταν αυτός μπορεί,
με τι γράφεται το ει;



w w w . t h r a n i a . c o m



εγώ έχω
εσύ έχεις
αυτός έχει

εμείς έχουμε
εσείς έχετε
αυτοί έχουν

ΤΑ ΒΟΗΘΗΤΙΚΑ ΡΗΜΑΤΑ

το ρήμα έχω

ΕΝΕΣΤΩΤΑΣ

είμαι + έχω

εγώ είχα
εσύ είχες
αυτός είχε

εμείς είχαμε
εσείς είχατε
αυτοί είχαν

ΠΑΡΑΤΑΤΙΚΟΣ ΕΞΑΚ. ΜΕΛΛΟΝΤΑΣ

εγώ θα έχω
εσύ θα έχεις
αυτός θα έχει

εμείς θα έχουμε
εσείς θα έχετε
αυτοί θα έχουν

εγώ είμαι
εσύ είσαι

αυτός είναι
εμείς είμαστε

εσείς είστε
αυτοί είναι

το ρήμα είμαι

ΕΝΕΣΤΩΤΑΣ

εγώ ήμουν
εσύ ήσουν
αυτός ήταν

εμείς ήμαστε
εσείς ήσαστε

αυτοί ήταν

ΠΑΡΑΤΑΤΙΚΟΣ ΕΞΑΚ. ΜΕΛΛΟΝΤΑΣ

εγώ θα είμαι
εσύ θα είσαι

αυτός θα είναι
εμείς θα είμαστε

εσείς θα είστε
αυτοί θα είναι

www.thrania.com




